
  Protokół  nr XLIX/10
z obrad XLIX sesji Rady Miasta Ełku, która odbyła się w dniu  23 lutego 2010 roku  
w godzinach  1100    - 1338    w sali konferencyjnej Urzędu Miasta w Ełku.
W obradach uczestniczyło 22 radnych,  na ogólny stan 23 (lista obecności  w załączeniu 
do protokołu).  
W sesji nie uczestniczył radny Tomasz Makowski.

Porządek obrad:
1. Otwarcie sesji,  stwierdzenie prawomocności.
2. Przyjęcie protokołu z ostatniej sesji.
3. Zmiany w porządku obrad.
4. Sprawozdanie Prezydenta Miasta dotyczące  bieżącej działalności.
5. Podjęcie uchwał  w  sprawach:
1) zmian w budżecie miasta na 2010 rok,
2)  ustalenia  górnych  stawek  opłat  ponoszonych  przez  właścicieli  nieruchomości  za 

usługi  w zakresie odbierania  odpadów komunalnych oraz opróżniania  zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie Miasta Ełk,

3) przekazania środków finansowych na nagrody za osiągnięcia w służbie Policjantów 
Komendy  Powiatowej  Policji  w  Ełku,  którzy  realizują  zadania  z  zakresu  służby 
prewencyjnej,

4)  przekazania  środków  finansowych  na  wynagrodzenie  dla  lekarzy  wykonujących 
badania  osób  będących  pod  wpływem  alkoholu  na  potrzeby  policyjnej  izby 
zatrzymań w Ełku,

5)  przekazania  środków  finansowych  na  remont  i  modernizację  policyjnej  izby 
zatrzymań osób będących pod wpływem alkoholu w budynku  Komendy Powiatowej 
Policji w Ełku,

6)  przyjęcia  Miejskiego  Programu  Profilaktyki  i  Rozwiązywania  Problemów 
Alkoholowych Gminy Miasta Ełk na 2010 rok,

7) nagród pn. "Nagroda Prezydenta Miasta Ełku za wyróżniającą się pracę dyplomową 
o tematyce związanej z miastem Ełk”,

8)  uchwalenia  zmiany  Studium  uwarunkowań  i  kierunków  zagospodarowania 
przestrzennego miasta Ełku,

9)  uchwalenia  zmiany części miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 
terenu położonego w Ełku,  zwanego „EŁK – GDAŃSKA II”.

6. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach prowadzonych przez 
Gminę Miasto Ełk.

7. Interpelacje i zapytania radnych.
8. Oświadczenia i wolne wnioski.
9. Zakończenie obrad.

   Do punktu –1-
Na wstępie sesji został odegrany hejnał Miasta Ełku.
Przewodniczący  Rady  Miasta Waldemar Pieńkowski powitał wszystkich zebranych 

i otworzył XLIX sesję Rady Miasta Ełku.  Stwierdził prawomocność obrad.   

Do punktu –2-
Przewodniczący   Rady  Miasta   Waldemar  Pieńkowski  poprosił  o  zgłaszanie 

uwag, zastrzeżeń do protokołów nr XLVIII/09 z dnia  26 stycznia 2010 roku.
W  związku  z  brakiem  zastrzeżeń  Przewodniczący   Rady   Miasta  Waldemar 

Pieńkowski  stwierdził,  że protokół  nr  XLVIII/09 z dnia  26 stycznia  2010 roku został 
przyjęty jednogłośnie bez uwag.
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Do punktu –3-
Przewodniczący  Rady  Miasta  Waldemar  Pieńkowski  poprosił  o   uwagi  lub 

wnioski do rozesłanego porządku obrad. 
 Prezydent Miasta Tomasz Andrukiewicz zgłosił wniosek o uzupełnienie porządku 
obrad  o  punkt  6  z  tematem  -  Sprawozdanie  z  wysokości  średnich  wynagrodzeń 
nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego w szkołach i placówkach 
prowadzonych przez Gminę Miasto Ełk.

Innych wniosków nie zgłoszono.
Przewodniczący  Rady  Miasta  Waldemar  Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie 

wniosek  zgłoszony przez Prezydenta Miasta; 20  głosami „za” przy  0 głosach „przeciw” 
i 0 głosach wstrzym. - jednomyślnie „za” radni wniosek przyjęli. W trakcie 
głosowania nieobecni radni: K.Dudzis i I.Podwojski.

Następnie  Przewodniczący Rady  Miasta  Waldemar  Pieńkowski  poddał  pod 
głosowanie  propozycję  porządku  obrad  uzupełnioną  o  wyżej  przegłosowany  temat; 
20 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” i 0 głosach wstrzym. – jednomyślnie „za” radni 
przyjęli porządek posiedzenia jak wyżej. W trakcie głosowania nieobecni radni K.Dudzis 
i I.Podwojski. 

 Do punktu –4-
Sprawozdanie  z  działalności  Prezydenta  Miasta  Ełku  w  okresie  od  dnia 

23 stycznia  2010 r. do dnia  19 lutego 2010 r., w załączeniu do protokołu.
Prezydent   Miasta  T.Andrukiewicz  w  uzupełnieniu  informacji  na  piśmie 

przedstawił działania jakie podejmowane były w ostatnim czasie. Pan Prezydent między 
innymi poinformował:

− z powodu silnych mrozów nastąpiła awaria sieci ciepłowniczej w PEC. By usunąć 
awarie i nie dopuścić do większych uszkodzeń wyłączono jeden z trzech kotłów 
grzewczych doprowadzających ciepło do ełckich osiedli. Awaria została usunięta. 

− 11 lutego b.r. została podpisana umowa dotycząca realizacji  kolejnych etapów 
projektu  zagospodarowania  rekreacyjno-turystycznego  Stadionu  Miejskiego 
z firmą Kaszub.

− Podsumowano  spożycie  alkoholu  w   mieście,  w  porównaniu  do  roku  2008. 
Z danych wynika, że spożycie alkoholu spadło o 30 000 litrów.

− Trwa realizacja  projektów na dofinansowanie ze środków unijnych.
− Odbyło  się  spotkanie  z  Prezesem  i  Dyrektorem  Marketingu  Warmińsko  - 

Mazurskiej  Specjalnej  Strefy  Ekonomicznej  oraz  Wiceprezesem  Suwalskiej 
Specjalnej  Strefy  Ekonomicznej   i  Wiceprzewodniczącym  Rady  Nadzorczej 
Suwalskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej.

− W  ubiegłym  tygodniu  odbyło  się  spotkanie,  na  którym  podjęto  decyzję 
o przeniesieniu po renowacji do budynku przy ul. Małeckich 3 siedziby Fundacji 
Św.  Dominika  Savio,  a  obecnie  zajmowane  pomieszczenia  przez  Fundację 
zostaną przekazane do użytkowania dla MOPS-u.

− Odbyło  się  posiedzenie  zgromadzenia  Związku Międzygminnego „Gospodarka 
Komunalna.

− Rozstrzygnięto kolejne przetargi na realizację zadań drogowych; na wykonanie 
ulic: Barkhego,  Nałkowskiej i  Dąbrowskiej oraz na os. Grunwaldzkim.

− W pierwszy  i  trzeci  piątek  miesiąca  prowadzony  jest  punkt  konsultacyjny  dla 
przedsiębiorców.

− Ogłoszono  cztery  przetargi  dotyczące  budowy  boisk  do  streetballa  oraz 
renowacji zabytkowej kamienicy przy ul. Małeckich 3, w przygotowaniu są kolejne 
przetargi - zgodnie z harmonogramem realizacji. 

− Odbyło się spotkanie z Prezesem Warmińsko - Mazurskiego Szkolnego Związku 
Sportowego,

− W  piątek  12  lutego  br.  w  Urzędzie  Marszałkowskim  w  Olsztynie  odbyło  się 
uroczyste spotkanie laureatów programów  „Przedsiębiorstwo FAIR PLAY 2009 
i GMINA FAIR PLAY 2009”,
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− Trwają  prace  nad  typowaniem  prac  remontowych  szkół  i  przedszkoli,  aby 
wystąpić o środki zewnętrzne.

− Opracowane  zostały  zasady  naboru  dzieci  na  rok  2010/2011  do  placówek 
przedszkolnych. Nabór będzie trwał od 15 marca do 15 kwietnia.

− Pozyskano środki na dożywianie dzieci.

Radny Tomasz Bińczak poprosił o więcej informacji w tematach:
− wydanego Zarządzenia Nr 1090/09 w sprawie podnajmu 15 garaży przez Ełcki 

Klub Karate położonych na posesji przy ul. Bora Komorowskiego 7,
− przyczyn cofnięcia  stypendiów niektórym zawodnikom MKS „Mazur”. 

Prezydent Miasta T.Andrukiewicz wyjaśnił, że Ełcki Klub Karate otrzymał 
w wyniku wzajemnej zamiany z Klubem „Żak” nieruchomość położoną przy ulicy Bora 
Komorowskiego  7.  Nieruchomość  ta  składa  się  z  hali  sportowej  o  pow.  529,19  m2 
i 15 garaży o pow. 272,08 m2 i  została wyłączona ze sprzedaży.
Na  wniosek  prezesa  macierzystego  klubu  sportowego  zawodnika,  cofnięte  zostały 
stypendia  przyznane  w  dziedzinie  kultury  fizycznej  zawodnikom  MKS  „Mazur”  Ełk 
z powodu samowolnego przerwania programu szkoleniowego.

 Do punktu –5-
1)  Projekt  uchwały  w  sprawie  zmian  w  budżecie  miasta  na  rok  2010, 
w załączeniu do protokołu.

Skarbnik Miasta J. Wróbel poinformował, że zmiany do budżetu miasta, zgodnie 
z  załączonym  projektem  uchwały  szczegółowo  omawiane  były  na  komisjach. 
Przedstawił i omówił autopoprawki do przedłożonych zmian w budżecie miasta zawarte 
w pismach znak:

− MK-3014/2/2010 z dnia 16.02.2010r.,
− ZI/112/2010 z dnia 19.02.2010r.

Wyżej  zacytowane  pisma  stanowią  załącznik  do  protokołu.  Następnie  w  imieniu 
Prezydenta Miasta  wniósł  o podjęcie uchwały.

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poprosił  o  przedstawienie  opinii 
przez komisje:
> Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Idzi Podwojski  poinformował, 
że  komisja  zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.
>  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Rodziny  Wioletta  Paczkowska 
poinformowała, że Komisja wydała pozytywną opinię odnośnie zmian w budżecie miasta 
w dziale oświata.
>  Przewodniczący Komisji Turystyki, Sportu i Rekreacji Tomasz Przekop poinformował, 
że  Komisja  na wspólnym  posiedzeniu  z  Komisją  Oświaty,  Turystyki  i  Sportu  wydała 
pozytywna opinię do zaproponowanych zmian w budżecie miasta.
> Zastępca Przewodniczącego Komisji Mienia Komunalnego, Prawa i Porządku Tomasz 
Bińczak   poinformował,  że   komisja   zaopiniowała  pozytywnie  zmiany  w  budżecie 
miasta.
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  R.Baranowski 
poinformował, że  komisja  zaopiniowała pozytywnie zmiany w budżecie miasta łącznie 
z  autopoprawkami.   Dalej  radny  zwrócił  uwagę,  że  zgłoszone  autopoprawki  przez 
Prezydenta  Miasta  powodują  zwiększenie  deficytu  budżetowego.  Są  to  środki 
pochodzące z wyemitowanych obligacji, czyli z niewykorzystanego kredytu. Przyjmując 
autopoprawki zwiększamy deficyt budżetowy o 1 mln zł.

W  związku  z  brakiem  formalnych  zastrzeżeń   Przewodniczący  Rady  Miasta 
W.Pieńkowski poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie jak wyżej; 16 głosami 
„za”,  przy  1  głosie  „przeciw”   i  5  głosach  wstrzym.  radni  podjęli  Uchwałę 
Nr XLIX/450/10 w sprawie  zmian w budżecie miasta Ełku na 2010 rok. 

*   *    *
2)  Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  górnych  stawek  opłat  ponoszonych  przez 
właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie odbierania odpadów komunalnych oraz 
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opróżniania  zbiorników bezodpływowych  i  transportu nieczystości  ciekłych na terenie 
Miasta Ełk, w załączeniu do protokołu.

Zastępca Prezydenta Miasta W.Szelążek omówił projekt uchwały. 
W uzasadnieniu do projektu uchwały, między innymi informował, że w związku z decyzją 
z decyzją Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska z dniem  31 grudnia 2009r. 
wstrzymane  zostało  przyjmowanie  odpadów  na  Składowisku  w  Siedliskach.  W  celu 
zabezpieczenia  odbioru  odpadów  od  mieszkańców  miasta  Urząd  Miasta  Ełku 
wyremontował plac manewrowy, na którym  Przedsiębiorstwo Usług Komunalnych    sp. 
z o.o. w Ełku magazynuje i wywozi na bieżąco odpady do Zakładu  Zagospodarowania 
Odpadów Euro-Sokółka Sp. z o.o. w Sokółce. Powyższe działania spowodowały wzrost 
cen przyjmowania odpadów. 

W  związku  z  tym  projekt  uchwały  zakłada  wyższe  stawki  opłat  za  odbiór 
odpadów komunalnych w stosunku do obowiązujących w 2009r. 

Obowiązek  uchwalenia  górnych  stawek  opłat  ponoszonych  przez  właścicieli 
nieruchomości za usługi w zakresie  odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania 
zbiorników bezodpływowych  i transportu nieczystości ciekłych wynika z ustawy  z dnia 
13 września  1996r.  o utrzymaniu  czystości  i  porządku w gminach (  Dz.  U.  z 2005r. 
Nr 236, poz. 2008).
Projekt  uchwały  szczegółowo  omawiany był  na Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa 
i  Porządku.  Komisja  zaproponowała    przywrócenie   stawek  za  odbieranie 
segregowanych odpadów komunalnych   z 2009 roku. W związku z powyższym w  ust. 2 
par. 1 w/w uchwały następuje zmiana:
1. pkt a). za pojemnik o poj. 0,11 m³ – z 8,50 zł  zmiana na 7,40 zł
2. pkt b) za pojemnik o poj. 1,1   m³ – z 67,90 zł  zmiana na 58,60 zł
3. pkt c) za kontener o poj. 7   m³ – z 191,90 zł  zmiana na   152,00
4. za 1  m³ gromadzonych w workach plastykowych – z 25,00 zł zmiana na 20,50 zł.

Wywiązała się dyskusja.
Radny  Jerzy  Czepułkowski  zabierając  głos,  między  innymi  wskazał,  że 

informowanie o tym, że wywóz nieczystości nie podrożeje jest złudne. Oczywistym jest, 
że będziemy odpady wywozić do innej miejscowości i będziemy płacić za  nie drożej. 
Jest to tylko kwestia czasu. Radny już otrzymał informację o wzroście opłat za wywóz 
nieczystości   o  300%.   Prezydent  Miasta  zapewniał,  że  nie  będzie  wzrostu  cen  za 
wywóz odpadów, a tymczasem  został przedłożony projekt uchwały.

Zastępca Prezydenta Miasta W.Szelążek wyjaśnił,  że nie przedłożono projektu 
uchwały  w   sprawie  wyższych  cen  za  wywóz  odpadów,  a  projekt  uchwały  dotyczy 
ustalenia  górnych stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi 
w  zakresie  odbierania  odpadów  komunalnych  oraz  opróżniania  zbiorników 
bezodpływowych i transportu nieczystości ciekłych na terenie Miasta Ełk. Rada Miasta 
ustali  górny  pułap  do  którego  firmy  odbierające  odpady  mogą  ewentualnie  dojść. 
Działania konkurencyjne w firmach powodują to, że ceny wcale tak wysoko nie idą. Pan 
Prezydent jest zdziwiony,  że trzykrotnie wzrosła cena radnemu. Na pewno nie jest to 
cena zaoferowana przez  PUK, gdyż ta firma przyjmuje odpady na składowisku w cenie 
225 zł za tonę, a więc nie jest to wzrost trzykrotny, tylko wzrost z dotychczasowej ceny 
165 zł na 225 zł.

Radny T.Bińczak poprosił o wskazanie racjonalności podwyżek. Z przedstawionej 
radnym  informacji  wynika,  że  najmniej  wzrośnie  wywóz  odpadów  komunalnych 
w najmniejszych  pojemnikach.  Zdaniem  radnego  w hurcie  powinno  być  taniej  i  jeśli 
wywozimy większymi pojemnikami, to podwyżka powinna być relatywnie niższa, niż jak 
będziemy śmieci wywozić małymi pojemnikami. Zwrócił się do Prezydenta Miasta, aby 
uzasadnił  skąd wynikają   różnice,  że za pojemnik  o pojemności  120 l  cena wzrasta 
o 15%, a za kontener o pojemności 7m3  cena wzrasta o 26% ?

 Zastępca Prezydenta Miasta W.Szelążek poinformował, że  górne stawki (ceny) 
za  odbiór  odpadów  komunalnych  były  wyliczane  i  zostały  zaproponowane  przez 
przewoźników działających w naszym mieście.

 Radny  T.Bińczak  wyraził  zdziwienie  i  zaniepokojenie,  że  górne  stawki  były 
konsultowane  z  przewoźnikami.  Zdaniem  radnego  konsultacje  takie  winne  być 
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przeprowadzone  z  mieszkańcami,  którzy  opłaty  ponoszą.  Obawa  radnego  wynika 
z tego, że jeśli będą konsultowane stawki z przewoźnikami, to ceny te mogą być jeszcze 
wyższe.

Prezydent  Miasta  Tomasz  Andrukiewicz  poinformował,  że  nasze 
przedsiębiorstwo  PUK ma 80-90% udziału  w  rynku  wywożenia  odpadów i  decyduje 
o cenach. Pan Prezydent zapewnił, że przyjęcie uchwały w zaproponowanym brzmieniu 
nie spowoduje wzrostu cen za odpady. Ceny wzrosły w ubiegłym roku, w momencie, 
kiedy  został  otwarty  magazyn.  Pan  Prezydent  podzielił  się  informacją,  że  w  chwili 
obecnej wspólnoty mieszkaniowe wypowiadają umowy przewoźnikom innym i zawierają 
umowy z PUK, ponieważ ma korzystniejsze ceny na wywóz nieczystości. Wprowadzenie 
górnych maksymalnych stawek, nie oznacza, że będą one stosowane. Taki obowiązek 
na   nas  nakłada  ustawodawca.  Pan  Prezydent  powtórzył,  że  przedłożony  projekt 
uchwały nie dotyczy podwyżki cen za wywóz nieczystości, a ustalenia górnych stawek 
opłat w zakresie odbierania odpadów komunalnych

Radny Wojciech Kwiatkowski wyraził  słowa podziękowania za przychylenie się 
do wniosku Komisji Mienia Komunalnego, Prawa i Porządku odnośnie niższych cen za 
segregowane odpady. W chwili obecnej projekt uchwały daje możliwość mieszkańcom 
miasta oddawanie segregowanych odpadów o prawie 47% taniej.

Radny Romuald Baranowski poprosił o informację i przedstawienie szczegółowej 
kalkulacji   w kwestii  wywożenia  pojemników.  Z przedłożonej  radnym kalkulacji  koszt 
transportu pojemnika o pojemności 0,11m3 wynosi prawie 7 zł, tymczasem cena  tego 
pojemnika na wysypisku wynosi  2,50zł.  Koszt jest prawie trzykrotnie wyższy od ceny 
utylizacji  pojemnika  o  tej  pojemności   na  wysypisku.  Wydawałoby  się,  że  koszt 
transportu  pojemnika  o  pojemności  1100  l  (1,1  m3)  powinien  być  dziesięciokrotnie 
wyższy,  bo  jego  pojemność  jest  dziesięciokrotnie  większa,  a  tymczasem  koszt 
transportu  tego  pojemnika  wynosi  56,38  zł,  czyli  dwadzieścia  razy  więcej  niż  koszt 
transportu pojemnika o pojemności dziesięć razy mniejszej. Utylizacja pojemnika 1,1 m3 
kosztuje 35 zł, a koszt transportu 56zł, czyli już tylko półtora raza wyższy. W związku 
z  powyższym  radny  zwraca  się  z  zapytaniem,  skąd  w  kalkulacji  biorą  się  koszty 
transportu poszczególnych pojemników.

Prezes PUK sp. Z o.o. w Ełku Michał Wenda udzielał wyjaśnień na zadawane 
pytania.  Poinformował,  że administruje tzw.  stacją przeładunkową odpadów,  na którą 
trafiają odpady nie tylko z Ełku, ale i z okolicznych gmin. Odpady te nie zalegają, są na 
bieżąco wywożone do Sokółki.

Dyskusja zakończyła się bez żadnych formalnych wniosków.
Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt 

uchwały w sprawie jak wyżej;  14 głosami „za”,  przy 4 głosach „przeciw”  i  2 głosach 
wstrzymujących  radni podjęli Uchwałę Nr XLIX/451/10 w sprawie  ustalenia górnych 
stawek opłat ponoszonych przez właścicieli nieruchomości za usługi w zakresie 
odbierania odpadów komunalnych oraz opróżniania zbiorników bezodpływowych 
i transportu nieczystości ciekłych na terenie Miasta Ełk. Uchwała                    w 
załączeniu  do  protokołu.  W trakcie  głosowania  nieobecny  radny  J.Stradczuk.  Jeden 
radny obecny na sali obrad nie głosowa.

*   *   *
3),  4) ,  5)  Projekty uchwały w sprawach:

− przekazania  środków  finansowych  na  nagrody  za  osiągnięcia  w  służbie 
Policjantów  Komendy  Powiatowej  Policji  w  Ełku,  którzy  realizują  zadania 
z zakresu służby prewencyjnej,

− przekazania  środków  finansowych  na  wynagrodzenie  dla  lekarzy  wykonujących 
badania  osób  będących  pod  wpływem  alkoholu  na  potrzeby  policyjnej  izby 
zatrzymań w Ełku,

− przekazania  środków  finansowych  na  remont  i  modernizację  policyjnej  izby 
zatrzymań osób będących pod wpływem alkoholu w budynku  Komendy Powiatowej 
Policji w Ełku,

w załączeniu do protokołu.

5



Prezydent Miasta T.Andrukiewicz omówił projekty uchwał w  sprawie przekazania 
środków finansowych dla Policji:

• na nagrody za osiągnięcia w służbie prewencyjnej,
• na  wynagrodzenie  dla  lekarzy  wykonujących  badania  osób  będących  pod 

wpływem alkoholu na potrzeby policyjnej izby zatrzymań w Ełku,
• na remont i modernizację policyjnej izby zatrzymań osób będących pod wpływem 

alkoholu w budynku  Komendy Powiatowej Policji w Ełku.
W  uzasadnieniu  Pan  Prezydent,  między  innymi  poinformował,  że   ustawa  z  dnia 
6 kwietnia  1990 roku o policji  daje  możliwość  przekazywania  samorządom gminnym 
oraz powiatowym środków finansowych  z przeznaczeniem  na nagrody za szczególne 
osiągnięcia w służbie policjantów. W budżecie gminy miejskiej Ełk na 2010 r. na ten cel 
przewidziano kwotę 10 000 zł. 

Umożliwienie  nagradzania  wyróżniających  się  policjantów  przez  Samorząd 
Miasta  Ełku  będzie  jedną  z  form  bezpośredniego  wpływania  i  motywowania 
pracowników  jednostki  jaką  jest  tutejsza  KPP  działającej  na  rzecz  poprawy 
bezpieczeństwa publicznego w mieście Ełku.

Z  chwilą  likwidacji  Izby  Wytrzeźwień  zadanie  związane  z  osadzeniem 
do wytrzeźwienia przejęła policyjna izba zatrzymań. Jednym z niezbędnych wymogów 
jej funkcjonowania jest stała obecność lekarza, który orzeka o braku przeciwwskazań 
do umieszczenia osoby nietrzeźwej w izbie oraz udzielenia opieki medycznej. Również 
stan  techniczny  policyjnej  izby  zatrzymań  powinien  być  dostosowany  do  wymogów 
określonych  przepisami  dot.  pomieszczeń  w  których  przetrzymywane  są  osoby  do 
wytrzeźwienia.  Udzielając wsparcia tut.  jednostce Policji   w budżecie miasta Ełku na 
2010 r. przewidziano środki w wysokości odpowiednio : 40 000 zł oraz  30 000 zł.

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poprosił  o  przedstawienie  opinii 
przez komisje:
> Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Idzi Podwojski  poinformował, 
że   komisja  wydała pozytywną opinię odnośnie trzech wyżej wymienionych projektów 
uchwał.
> Zastępca Przewodniczącego Komisji Mienia Komunalnego, Prawa i Porządku Tomasz 
Makowski  poinformował, że  komisja  zaopiniowała pozytywnie trzy  projekty uchwał.
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  R.Baranowski 
poinformował,  że   komisja   zaopiniowała  pozytywnie  wyżej  wymienione  i  omówione 
przez Prezydenta projekty uchwał.

Nie podjęto dyskusji.
Przewodniczący  Rady  Miasta  poddał  pod  głosowanie  przedłożone  projekty 

uchwał w sprawach, kolejno:
1) w  sprawie   przekazania  środków  finansowych  na  nagrody  za  osiągnięcia 

w  służbie  Policjantów  Komendy  Powiatowej  Policji  w  Ełku,  którzy  realizują 
zadania z zakresu służby prewencyjnej; 19 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw” 
i  1 głosie wstrzymującym radni  podjęli  Uchwałę   Nr  XLIX/452/10. W trakcie 
głosowania nieobecni radni K.Dudzis i J. Stradczuk.  Uchwała  w załączeniu do 
protokołu.  

2) w  sprawie  przekazania  środków  finansowych  na  wynagrodzenie  dla  lekarzy 
wykonujących  badania  osób  będących  pod  wpływem  alkoholu  na  potrzeby 
policyjnej  izby  zatrzymań  w  Ełku;  20 głosami  „za”,  przy  0  głosach  „przeciw” 
i  0  głosach  wstrzymujących  –  jednomyślnie  „za”  radni  podjęli  Uchwałę 
Nr XLIX/453/10. W trakcie głosowania nieobecni radni K.Dudzis i J. Stradczuk. 
Uchwała  w załączeniu do protokołu.  

3) przekazania  środków  finansowych  na  remont  i  modernizację  policyjnej  izby 
zatrzymań  osób  będących  pod  wpływem  alkoholu  w  budynku   Komendy 
Powiatowej Policji w Ełku; 20 głosami „za”, przy 0 głosach „przeciw”  i 0 głosach 
wstrzymujących  –  jednomyślnie  „za”  radni  podjęli  Uchwałę  Nr  XLIX/454/10. 
W  trakcie  głosowania  nieobecni  radni  K.Dudzis  i  J.  Stradczuk.   Uchwała 
w załączeniu do protokołu.  
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*    *    *
6)  Projekt  uchwały   w  sprawie  przyjęcia  Miejskiego  Programu  Profilaktyki 
i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Gminy Miasta Ełk na 2010 rok, w załączeniu 
do protokołu.

 Zastępca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  omówił  projekt  uchwały. 
W uzasadnieniu  do  projektu  uchwały  informował,  że  ustawy  z  dnia  26  października 
1982r. o wychowaniu w trzeźwości i  przeciwdziałaniu alkoholizmowi umożliwia lepszą 
realizację zarówno działań profilaktycznych, jak  i zaradczych na szczeblu gminnym.
Ustawodawca  wskazał  zarówno  zadania  jakie  mają  być  realizowane,  formę  prawną 
w postaci gminnego programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych, jak 
i środki na realizację tych zadań oraz podmioty odpowiedzialne za ich wykonanie.
W  art.  41 określa  się,  że  „prowadzenie  działań  związanych  z  profilaktyką 
i rozwiązywaniem problemów alkoholowych należy do zadań własnych gminy”.
W szczególności działania te obejmują:

− zwiększanie  dostępności  pomocy  terapeutycznej  i  rehabilitacyjnej  dla  osób 
uzależnionych od alkoholu,

− udzielanie  rodzinom,  w  których  występują  problemy  alkoholowe,  pomocy 
psychospołecznej  i  prawnej,  a  w  szczególności  ochrony  przed  przemocą  w 
rodzinie,

− prowadzenie  profilaktycznej  działalności  informacyjnej,  edukacyjnej  w zakresie 
rozwiązywania  problemów  alkoholowych  i  przeciwdziałania  narkomanii,  w 
szczególności  dla  dzieci  i  młodzieży,  w  tym  prowadzenie  pozalekcyjnych 
programów opiekuńczo-wychowawczych i socjoterapeutycznych,

− wspomaganie  działań  instytucji,  stowarzyszeń  i  osób  fizycznych,  służących 
rozwiązywaniu problemów alkoholowych,

− podejmowanie interwencji  w związku z naruszeniem przepisów określonych w 
art.13  [1]  i  15  ustawy  oraz  występowanie  przed  sądem  w  charakterze 
oskarżyciela publicznego,

− wspieranie  zatrudnienia  socjalnego  poprzez  organizowanie  i  finansowanie 
centrów integracji społecznej.

         Na podstawie art. 4 ust.2 ustawy z dnia 26 października 1982 roku o wychowaniu 
w  trzeźwości  i  przeciwdziałaniu  alkoholizmowi  gminny  program  profilaktyki 
i rozwiązywania problemów alkoholowych uchwalany jest corocznie przez radę gminy.

 
Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poprosił  o  przedstawienie  opinii 

przez komisje:
> Przewodniczący Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Idzi Podwojski  poinformował, 
że  komisja  wydała pozytywną opinię.  
>  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Rodziny  Wioletta  Paczkowska 
poinformowała, że Komisja wydała pozytywną opinię o projektu uchwały.
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  R.Baranowski 
poinformował, że  komisja  zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.

Nie podjęto dyskusji.
 Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt 

uchwały w sprawie jak wyżej;  20 głosami „za”,  przy 0 głosach „przeciw”  i  0 głosach 
wstrzym.  radni  podjęli  Uchwałę   Nr  XLIX/455/10  w  sprawie  przyjęcia  Miejskiego 
Programu Profilaktyki  i  Rozwiązywania Problemów Alkoholowych Gminy Miasta 
Ełk na 2010 rok. Uchwała w załączeniu do protokołu. W trakcie głosowania nieobecni 
radni J.Stradczuk i K.Dudzis.

*   *  *
7)  Projekt  uchwały  w  sprawie   nagród  pn.  "Nagroda  Prezydenta  Miasta  Ełku  za 
wyróżniającą się pracę dyplomową o tematyce związanej z miastem Ełk”, w załączeniu 
do protokołu.
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Zastępca  Prezydenta  Miasta  Artur  Urbański  omówił  projekt  uchwały.  Wniósł 
o podjęcie projektu uchwały z dnia 22.02.2010r.  po uwzględnieniu wniosków Komisji 
Mienia Komunalnego, Prawa i Porządku. 

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poprosił  o  przedstawienie  opinii 
przez komisje:
>  Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury  i  Rodziny  Wioletta  Paczkowska 
poinformowała, że komisja  pozytywnie zaopiniowano projekt uchwały.
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  R.Baranowski 
poinformował,  że   komisja  zgłosiła  uwagi,  które  zostały  uwzględnione  w  projekcie 
uchwały z dnia 22.02.2010r.

Radny Zdzisław Fadrowski  zwrócił  uwagę na zapis  w załączniku  do uchwały, 
w § 2 ust. 3 jest „roku konkursowym”,  proponuje zapisać „roku kalendarzowym” oraz 
przed wyrazami:15 października brakuje wyrazu „do”. 
Radni  przez  aklamacje  przyjęli  następujące  brzmienie  §  2  ust.  3:  „3.  Kapituła 
powoływana jest w każdym roku kalendarzowym zarządzeniem Prezydenta Miasta Ełku, 
nie później niż do 15 października, na czas trwania konkursu.”

Radny  Tomasz  Bińczak  zwrócił  się  z  zapytaniem,  czy  prawidłowy  jest 
proponowany zapis w § 1 ust. 5 pkt 6) ocenę recenzenta pracy.
Radni  przez  aklamacje  przyjęli  następujące  brzmienie  §  1  ust.  5  pkt  6):  „6)  opinia 
promotora pracy”.

Zdaniem Przewodniczącego Rady Miasta W.Pieńkowskiego w § 1 ust. 5 pkt 7) 
należy zamienić wyraz: „doktorskich”, wyrazem : „doktoranckich”.
Radni przez aklamacje przyjęli.

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały w sprawie jak wyżej, z uwzględnieniem zaproponowanych zmian; 22 głosami 
„za”,  przy  0  głosach  „przeciw”   i  0  głosach  wstrzym.  radni  podjęli  Uchwałę 
Nr XLIX/456/10  w sprawie  przyjęcia  nagród pn. "Nagroda Prezydenta Miasta Ełku za 
wyróżniającą się  pracę dyplomową o  tematyce związanej  z  miastem Ełk”.  Uchwała 
w załączeniu do protokołu. 

*   *  *

8)  Projekt  uchwały w sprawie  uchwalenia zmiany Studium uwarunkowań i  kierunków 
zagospodarowania przestrzennego miasta Ełku, w załączeniu do protokołu.

Zastępca  Prezydenta  Miasta  W.Szelążeki  omówił  projekt  uchwały. 
Poinformował,  że  Komisja  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku  szczegółowo 
omawiała  i  analizowała  projekt  uchwały  oraz  zmiany  studium.   Wszystkie  wnioski 
i  sugestie  komisji  zostały  uwzględnione  w  projekcie  uchwały  z  dnia  19.02.2010r. 
Następnie wniósł  o podjęcie uchwały. 

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poprosił  o  przedstawienie  opinii 
przez komisje:
> Zastępca Przewodniczącego Komisji Mienia Komunalnego, Prawa i Porządku Tomasz 
Bińczak  poinformował,  że  komisja  wniosła  uwagi,  które  zostały  uwzględnione  przez 
Prezydenta Miasta w wersji projektu z dnia 19.02.2010r.
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  R.Baranowski 
poinformował, że  komisja  zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.
          Nie  zgłoszono formalnych zastrzeżeń do projektu uchwały.
       Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski   poddał  pod  głosowanie  projekt 
uchwały w sprawie jak wyżej;  21 głosami „za”,  przy 0 głosach „przeciw”  i  0 głosach 
wstrzym. radni podjęli Uchwałę  Nr XLIX/458/10 w sprawie uchwalenia zmiany Studium 
uwarunkowań i  kierunków zagospodarowania  przestrzennego  miasta  Ełku.  Uchwała 
w załączeniu do protokołu.  

*  *   *
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9)  Projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia   zmiany  części  miejscowego  planu 
zagospodarowania  przestrzennego  terenu  położonego  w  Ełku,   zwanego  „EŁK  – 
GDAŃSKA II”, w załączeniu do protokołu.

Zastępca  Prezydenta  Miasta  W.Szelążek  omówił  projekt  uchwały  i  wniósł 
o podjęcie. 

Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poprosił  o  przedstawienie  opinii 
przez komisje:
>  Zastępca  Przewodniczącego  Komisji  Mienia  Komunalnego,  Prawa  i  Porządku 
T.Bińczak poinformował, że komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.
>  Przewodniczący  Komisji  Budżetowej  i  Rozwoju  Gospodarczego  R.Baranowski 
poinformował, że  komisja zaopiniowała pozytywnie projekt uchwały.

Nie  zgłoszono formalnych zastrzeżeń do projektu uchwały.
Przewodniczący  Rady  Miasta  W.Pieńkowski  poddał  pod  głosowanie  projekt 

uchwały sprawie jak wyżej; 21 głosami „za”, przy 0 głosie „przeciw”  i 0 głosach wstrzym. 
radni  podjęli  Uchwałę   Nr  XLIX/458/10   w  sprawie  uchwalenia   zmiany  części 
miejscowego  planu  zagospodarowania  przestrzennego  terenu  położonego  w  Ełku, 
zwanego  „EŁK  –  GDAŃSKA  II”. Uchwała  w  załączeniu  do  protokołu.  W  trakcie 
głosowania nieobecny radny J.Wielgat. 

Do punktu -6-
Zastępca  Prezydent  Miasta  A.Urbański  omówił  sprawozdanie  z  wysokości 

średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego 
w  szkołach  i  placówkach  prowadzonych  przez  Gminę  Miasto  Ełk.  Sprawozdanie 
w załączeniu do protokołu.

Nie podjęto dyskusji.
Przewodniczący Rady Miasta W.Pieńkowski stwierdził, że radni zapoznali się ze 

sprawozdaniem i nie wnieśli uwag.

Do punktu -7-
Radny Romuald Baranowski  poprosił  o  odpowiedź na zapytanie,  „kto i  w jaki 

sposób  monitoruje  gospodarkę  odpadami  w  naszym  mieście”  ?    Radny  zadaje  to 
pytanie, ponieważ zgodnie z ustawą  o gospodarce odpadami każda gmina ma posiadać 
Plan  Gospodarki  Odpadami.  Możliwe  jest  również  przyjęcie  Planu  Gospodarki 
Odpadami  dla  Związku  Międzygminnego.  Plan  Gospodarki  Odpadami  w  2006  roku 
przyjęło Przedsiębiorstwo Gospodarki Odpadami „Eko-MAZURY”. Przyjęty Plan zakłada, 
że Zarząd Związku co najmniej  raz na dwa lata przedstawia raport  z jego realizacji. 
Rada takiego raportu nie otrzymała. Poza tym Plan Gospodarki Odpadami zakłada, że 
pod  koniec  roku  2009,  zgodnie  z  wymogami  ustawowymi  powinna  nastąpić  jego 
aktualizacja. Radny jet pewny, że takiej aktualizacji na forum Rady nie było.

Radny Tomasz Bińczak poprosił o informacje:
w  temacie  kosztów  udziału  miasta  Ełk  w  zawodach  balonowych  w  Szwajcarii, 

z rozpisaniem na składowe części tych kosztów,
jesienią byliśmy świadkami bardzo poważnych utrudnień na ulicy Armii Krajowej. Były 

one  spowodowane  remontem  studzienek  w  tej  ulicy.  Radny  zwraca  się 
z zapytaniem, kto był wykonawcą i czy te prace są objęte gwarancją, ponieważ są 
bardzo poważne uszkodzenia nawierzchni.

Radny Tomasz Przekop przypomniał, że kilka miesięcy temu rozpoczął dyskusję 
na temat utworzenia szkoły sportowej w naszym mieście. Ostatnio na połączonej Komisji 
Oświaty,  Kultury i Rodziny z Komisją Turystyki, Sportu i Rekreacji temat przypomniał. 
Wcześnie  Prezydent  Miasta  deklarował  powstanie  takiej  szkoły  w  roku  szkolnym 
2010/2011.  W  związku  z  tym,  że  z  pewnych  przyczyn  Prezydent  wycofał  się  z  tej 
deklaracji,  radny pyta, „jakie działania Prezydent Miasta zamierza poczynić w sprawie 
zdiagnozowania możliwości finansowych i organizacyjnych utworzenia szkoły sportowej 
w Ełku oraz przedstawienia koncepcji umiejscowienia i powstania tej szkoły” ?  Radny 
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zdaje  sprawę,  że  w  roku  2010  naboru  już  nie  będzie  do  tej  szkoły.  O  tym  będzie 
dyskutować następna Rada, więc może należałoby podjąć uchwałę intencyjną, ażeby 
zostawić ślad, że taka myśl była rozpatrywana przez tę Radę. 

Prezydent  Miasta  Tomasz  Andrukiewicz  poinformował,  że  odpowiedzi  na 
powyższe interpelacje  radni otrzymają na piśmie.  
Pan Prezydent zasygnalizował odpowiedzi:
gospodarkę  odpadami  w  mieście  z  ramienia  Prezydenta  monitoruje  Wydział  Mienia 

Komunalnego.  Zadanie  to  realizuje  również  PUK  oraz   w  pewnym  zakresie 
Przedsiębiorstwo  Gospodarki  Odpadami  „Eko-MAZURY”,  które  jest  obecnie  na 
etapie opracowywania aktualizacji Planu Gospodarki Odpadami dla gmin będących 
w Związku.

Remont  studzienek  na  ulicy  Armii  Krajowej  wykonany   były  przez  P-stwo  Prod. 
Usługowo Handlowe z Nowej Wsi.  Okres gwarancji  na wykonane roboty wynosi 
36 miesięcy. Usterki zostaną poprawione  w ramach gwarancji.

Jeśli chodzi o funkcjonowanie szkoły sportowej – była taka idea i pomysł. Nie było to 
rozpatrywane na etapie podejmowania decyzji. Jesteśmy na etapie orientowania się 
odnośnie  procedur  kosztów  jakie  należy  ponieść,  aby  utworzyć  taką  szkołę. 
Prezydent A.Urbański pilotuję  sprawę.

      Do punktu -8-
Radny  Tomasz  Bińczak  na  ręce  Przewodniczącego  Rady  Miasta  w  imieniu 

Koalicyjnego  Klubu  Radnych  Prawa  i  Sprawiedliwości   przekazał stanowisko  Klubu 
dotyczące projektów uchwał, które były przedmiotem obrad dzisiejszej sesji. Stanowisko 
Koalicyjnego Klubu Radnych Prawa  i Sprawiedliwości  w załączeniu do protokołu. 

Radny  Wojciech  Kwiatkowski  zwrócił  się  z  prośbą,  aby  wykonawcę,  który 
wykonywał wcinki w ulicę Armii Krajowej i nie tylko zobowiązać do pilnego uzupełnienia 
ubytków   w jezdni, gdyż są osoby, które jadąc samochodem pocięły opony, wyrywają 
zawieszenia      w samochodzie. Ubytki w jezdniach są  15 cm głębokości i większe. W 
związku z tym należy to jak najszybciej usunąć w ramach gwarancji.  Należy dokonać 
rozpoznania na ulicach                  w całym mieście, gdyż takie ubytki są i w innych  
miejscach. 

Prezydent  Miasta  Tomasz  Andrukieiwcz  poinformował,  że  od  soboty  jest  to 
robione.

Radny Idzi Podwojski  poinformował,  że w związku z apelem na ostatniej  sesji 
w imieniu  Klubu  Radnych  Lewica  i  Demokraci,  aby chętni  radni  przekazali  w miarę 
możliwości  pewną  kwotę  pieniędzy  na  rzecz  poszkodowanych  w  wyniku  trzęsienia 
ziemi  na  Haiti  została  zebrana  kwota  810  zł.  Wpłaty  dokonało  8  radnych.  Na  ręce 
Przewodniczącego Rady Miasta przekazał  potwierdzenie wpłaty.

Radny  Bogusław  Wisowaty  przypomniał,  że  już  dwukrotnie  zabierał  głos  w 
kwestii  pozyskania  terenu  po  plaży  wojskowej.  Do  dnia  dzisiejszego  nie  jest 
sprecyzowane jak ten temat zostanie załatwiony. Radny prosi o jak najszybsze podjęcie 
decyzji i poinformowanie radnych. 

Radny Romuald Baranowski poinformował,  że dotarły informacje, że są jakieś 
kłopoty  ze  zlokalizowaniem  miejskiej  plaży  na miejscu  przewidzianym  w projekcie  ? 
Radny poprosił        o informację, czy jest to prawda?  

 Prezydent  Miasta  Tomasz  Andrukieiwcz  poinformował,  że  plaża  miejska 
w pierwotnych planach w części do pływania miała być zlokalizowana w części za górką. 
W ostatnim czasie  Sanepid  nie wyraził  na to  zgody i  plaża będzie  zlokalizowana  w 
części  gdzie  obecnie  jest  brodzik  dla  dzieci  –  wzdłuż  części  cypla,  czyli  będzie 
przesunięta  bardziej w prawo.
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Do punktu -9-
Wobec wyczerpania  porządku  obrad  Przewodniczący  Rady  Miasta  Waldemar 

Pieńkowski  zamknął  obrady  XLIX  sesji  Rady  Miasta  w  dniu   23  lutego  2010  roku 
o godzinie 1338 .

Protokołowała:
Elżbieta Liziewska      Przewodniczył obradom:

        Waldemar Paweł Pieńkowski
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